
Bestyrelsesmøde STU Viborg den 26.08.2024   
 
Klokken 14.00 – 16.00 i Rød mødelokale, STU-Viborg, Klostermarken 16, 8800 Viborg 
  
 
Deltagere: Thorben Koed Thomsen, Elo Nielsen, Mette Mølkjær, Line Kaldahl, Susanne Andersen, Lone Kast-
berg, Rikke Hebsgaard Poulsen og Betina Jakobsen, 
 

Fra De Studerendes Råd (DSR) Mikkel og Magnus 
 

   
Referent: Betina Jakobsen 

Mødeleder: Lone Kastberg 

   
   

Dagsorden og referat  
 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt. 

 

2. Nyt fra DSR – Eleverne deltager kort under dette punkt 

Her i det nye skoleår har der været afholdt valg til DSR, hvor alle elever har haft mulighed 

for at opstille. Det tidligere DSR har holdt en lille valgtale, og der har været lavet valgplaka-

ter. Syv elever stillede op, og alle blev valgt.  

Første møde i DSR blev afholdt fredag den 23.08.2024. Ved valget til formandsposten var 

der stemmelighed, og DSR valgte derfor et fælles formandskab bestående af Mikkel og Mag-

nus. 

Repræsentanterne fra DSR orienterede om, at sommerens mediedækning af STU Viborg har 

påvirket eleverne. Nogle elever har været påvirket af den negative omtale af STU Viborg, 

som DSR ikke kan genkende. DSR har interesse i at vide, hvor historierne kommer fra med 

henblik på at afklare, om den negative omtale tager udgangspunkt i nuværende eller tidli-

gere elevers oplevelse, så det er muligt at følge op på det. DSR undrer sig over, at de, som 

elever på STU, ikke er blevet hørt af medierne henover sommeren.  

DSR ønskede, at der kommer andre artikler i Viborg Stifts Folkeblad med en mere positiv 

omtale af STU Viborg, der svarer til elevernes oplevelse af stedet. 

I forlængelse af ovenstående var der en generel drøftelse i bestyrelsen af, at sommerens 

mediefokus på STU Viborg har været en udfordring for både elever, pårørende, undervisere, 

ledelse og bestyrelse. 



 

Bestyrelsens repræsentanter fra DH oplyste, at DH har modtaget klager fra elever der 

ønsker at være anonyme. Derfor har DH valgt ikke at dele navne.  Efterfølgende var der en 

generel drøftelse i bestyrelsens af, at hvis nogle elever har oplevet, at det ikke var rart at 

komme på STU Viborg, er det vigtigt, at de også kommer til orde. Der er i bestyrelsen enig-

hed om, at der i det store billede er respekt og trivsel på STU Viborg. Derfor er det vigtigt, at 

der i dagligdagen på STU Viborg og i bestyrelsen arbejdes på at genoprettet det positive bil-

lede af STU Viborg, som bestyrelsen ser. 

 

Det blev besluttet, at handleplanen for STU Viborg, der i august blev godkendt af Beskæfti-

gelsesudvalget, bringes op på næste møde i DSR, hvor den drøftes. DSR har samtidig mulig-

hed for at stille spørgsmål til handleplaner og foreslå justeringer af handleplanen. Bestyrel-

sen tilkendegiver, hvis DSR ønsker deltagelse fra bestyrelsen til deres møder, stiller bestyrel-

sesformanden sig til rådighed. 

 

Mikkel fortalte om et aktuelt projekt, hvor han laver alle verdens flag, der skal symbolisere, 

at der er plads til alle på STU Viborg.  Han håber, at medierne vil gribe den historie, når pro-

jektet er færdigt.  

 

3. Godkendelse af spørgerammen i den kommende brugertilfredshedsundersøgelse. 

Spørgerammen til den kommende brugertilfredshedsundersøgelse blev fremlagt og god-

kendt. Både DSR, medarbejdere og bestyrelsesrepræsentanter har bidraget til udarbejdel-

sen af spørgsmålene. 

 

4. Beretning fra skoleleder - økonomi, personaleforhold og lignende 

Rikke Hebsgaard Poulsen, konstitueret leder, orienterede om følgende:  

• Der er slået to stillinger op som undervisere i kunst. Stillingsopslaget har været be-

handlet i MED. Elever og øvrige undervisere har også været inddraget i hvilke kom-

petencer, skolen har behov for. 

• På P-møde drøftes kulturen på STU Viborg. 

• I efteråret er der planlagt en pædagogisk dag. STU-lovgivning, herunder mål og for-

mål bliver temaet for denne dag. 



• Budgettet på STU Viborg ser pt. ud til være i balance i år. Budgetlægninger tager ud-

gangspunkt i de forventede udgifter.  

• Elevtallet er aktuelt 68. Kunst og Bevægelse er de fag, der er mest populære lige nu. 

Da der er stor søgning mod de to fag, har det betydning for, hvordan ressourcerne 

fordeles. 

• Der er fortsat langtidssygemeldinger, som er dækket ind med vikarer. Vikarerne er 

faldet godt til, og derfor mærkes det ikke i huset, at der er sygemeldinger.  

• Jævnfør handleplanen er MED-udvalget blevet udvidet med to medlemmer. Der var 

fem kandidater, der stillede op til det udvidede MED. 

 

5. Temadrøftelse fra årshjulet - strategisk drøftelse af budget for det kommende skoleår 

Bestyrelsen havde en strategisk drøftelse af budget for det kommende skoleår. Der var føl-

gende pointer i drøftelsen: 

• Bestyrelsen ønsker at være informeret om, hvordan ledelsen prioriterer. Ledelsen 

kan vælge, at bestyrelsen kan drøfte prioriteringer forud for en beslutning. Der vil 

altid komme et udspil fra ledelsen forud for sådan en drøftelse.  

• Der er fra bestyrelsen fuld tillid til nuværende ledelse og medarbejdere. 

 

6. Møde med Beskæftigelsesudvalget 

Bestyrelsen er inviteret til møde med Beskæftigelsesudvalget den 25.11.2024. Formålet er 

at følge op på handleplanen. 

 

7. Evaluering af dagens møde 

Bestyrelsen anerkendte, at DSR på dagens møde valgte at bidrage med et emne, der har 

fyldt hen over sommeren. Der var tilkendegivelse af, at det havde været et godt bestyrelses-

møde, hvor alle kom til orde.  

 
 

8. Evt.  
Intet. 
 
 

 

 


